
Referat møte i programstyret 
22.-23. august 2023 på Kirkens hus, Rådhusgt 1-3 i Oslo. 

 

Sak 32/23: KM-vedtaket og veien videre 
- Vedtaket ga en god ro. Hele settingen var mye mer rolig.  

- Formålet med arbeidet ligger fast – det er fortsatt behov for endring. 

- Vi kan endre mye uten å endre noen regler. Det er et stort handlingsrom. F.eks. med 

felles kulturbygging, samrådsmøter og Sammen om å lede.  

- Hvordan er vi sammen om å lede? Hvilken forventning har vi til hverandre?  

- Økonomiske og administrative konsekvenser må utredes godt.   

- Et konkret tiltak for til få til samhandling kan være arbeidsplanlegging sammen.  

Vedtak: Programstyret ga følgende innspill til det videre arbeidet: 

• Programstyret bør videreføres. Sakene som er satt i gang må videreføres og 

nye oppgaver håndteres og forankres bredt. 

• Avklaring av bispedømmerådenes rolle når de ikke lenger skal bruke mye tid 

på ansettelser.  

• Viktig å kunne sette en dato for når fellesløsninger skal være på plass.  

• Kan bli nødvendig å se på dagens rammeverk, blant annet tjenesteordningene, 

for å sikre best mulig grunnlag for samordning og samledelse.  

 

Sak 33/23: Godkjenning av referat 
Vedtak: Programstyret godkjenner referatet.  

 

Sak 34/23: Status for arbeidet og fremdriftsplan 
- Flere gjennomfører Sammen om å lede i ukene som kommer.  

- Det jobbes med kursopplegg for nye fellesråd og menighetsråd. Oppstart for arbeid 

med kursopplegg for nye bispedømmeråd.  

- I fremdriftsplanen har vi oversikt over frister som må holdes før Kirkerådsmøtene.  

- Det må jobbes godt med medbestemmelse. Samrådsmøtene har fungert bra for å få 

ut informasjon og få til samtale mellom valgte råd. Men det trengs en bedre rigg for å 

få til det samme for tillitsvalgte og ansatte.  

- Det kan deles erfaringer med ulike modeller for medbestemmelse som fungerer rundt 

om i landet.  

- Viktig at referansegruppa av tillitsvalgte fungerer på best mulig måte.  

- Det er behov for mer medbestemmelse lokalt.  

Vedtak: Innspillene tas med i det videre arbeidet. 

 

Sak 35/23: Samråd før Kirkemøtet 2024 
- Vi har tidligere snakket om mulighet for samråd høsten 2023. Alle rådene er på vei ut 

og dette kombinert med et stramt tidsvindu gjør at vi foreslår at vi heller satser på 

samråd i februar og mars -24 med nye råd. Men her må vi passe på at det er noe å 

ha samråd om, og at tidsplanen er overkommelig.  



- Samråd ga innspill til saksbehandling fram mot Kirkemøtet 23. Skal det brukes på 

samme måte fram mot Kirkemøte 24? 

- Samråd kan brukes som en samtaleform mellom bispedømmeråd og de lokale 

rådene.  

- Det er ønskelig at det legges til rette for mer tid i forkant av samrådsmøtene til 

forberedelse av sakene, og at det ikke kommer for mye på en gang.  

- Samrådsmøtene bidro til at det også ble gjennomført regionale samlinger for 

fellesrådslederne.  

- Ønskelig at samråd kan brukes som arbeidsverktøy i bispedømmene og prostiene.  

- Samråd som begrep og dialogforum bør introduseres i opplæring av nye råd, med 

informasjon om at dette er noe som gjennomføres flere ganger i løpet av 

fireårsperioden.  

- Bispedømmerådene kan oppfordres til å gjennomføre samråd med lokale råd i 

forkant av bispedømmerådsmøtene.  

- Det kan også gjennomføres nasjonale informasjons- og innspillsmøter som kan gi 

innspill til Kirkerådets forberedende saksbehandling.  

Vedtak: Innspill fra programstyret tas med i videre planlegging. 

 

Sak 36/23: Digitale fellesløsninger 
Det planlegges en sak om fellesløsninger til Kirkemøtet -24. Vi gir en oversikt over digitale 

fellesløsninger som er ferdig utviklet, og vi ønsker innspill til det videre arbeidet. 

- Det legges opp til at Kirkemøte 24 skal vedta digitaliseringsstrategien som tidligere er 

vedtatt i Kirkerådet.  

- Ansatt- og organisasjonsregisteret (ANSORG) er ute og veldig mange er allerede 

koblet på her.  

o Her trengs det en opplæring for hvordan bruke dette best mulig. 

o Mange er engasjerte for dette rundt om i landet.  

o 342 av 347 fellesråd er med. 

- Kirkens lokale skrivebord, inkl. intranett og Public360. 4000 av 8000 ansatte og 98 av 

359 fellesråd er flyttet over på lokalt skrivebord.  

o Det er viktig å få så mange som mulig over. Mye på grunn av sikkerhet.  

o Det jobbes med å øke kunnskapen om dette for å øke forståelsen for hvorfor 

felles løsninger gir økt sikkerhet for hele trossamfunnet.  

- De positive fordelene med fellesløsningene må komme tydelig fram.   

- Noen syns det er vanskelig å hekte seg på fellesløsningene. Det må ses på 

ordninger som kan gjøre det enklere for disse.  

- Det er viktig at informasjonen om gevinsten av samhandlingen kommer tydelig frem. 

Sikkerhetsfordelene må spesifiseres i kommunikasjonen.  

- Viktig å få fram det store bildet. Fellesløsningene er nasjonale, men utfordringene 

som skal løses er lokale.  

- Kan det være lurt å få på plass noen piloter som kan teste ulike løsninger?  

Vedtak: Innspill fra programstyret tas med i videre planlegging. 


